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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. március 13. 

napján tartott soron kívüli üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Melles Zoltán, Dr. Novák János, Dr. Orbán 
Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás és Simonovics Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Czimbalek József és Melsin Valentin képviselők jelezték, hogy más 

elfoglaltságuk miatt nem tudnak az ülésen részt venni    
 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Pacári Judit jogtanácsos, Vargáné Szüts 

Katalin és Svégel Gábor irodavezetők, Nagyatádi Városi Televíziótól Haris 
László  

 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 9 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Simonovics Józsefné és Melles Zoltán 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 9 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
69/2013. (III. 13.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. március 13-i soron 
kívüli ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Simonovics Józsefné és Melles Zoltán 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester a meghívóban szereplő napirendi sor megtárgyalását javasolja.  
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
70/2013. (III. 13.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés a Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád Szakképzés - Szervezési 

Társulás vagyonának felosztásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
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2.) Előterjesztés Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád Szakképzés - Szervezési 
Társulás megszüntető okiratának elfogadásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

3.) Előterjesztés a Nagyatádi Természet- és Állatvédő Egyesület részére terület 
használatba adásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés a Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád Szakképzés - Szervezési 

Társulás vagyonának felosztásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Nagyatád részt vesz ebben a szakképzési társulásban, hiszen annak idején minden szakképzést 
folytató vagy szakképzést is folytató intézménynek be kellett lépni valamelyik szakképzési 
társulásba. Nem a megyei intézményekhez tartozó települések, illetve intézményekben lévő 
szervezetek alkottak egy társulást. A köznevelési törvény rendelkezései szerint átalakul ez a 
rendszer, és tulajdonképpen ezért megszűnésre, megszüntetésre kerülnek ezek a szakképzés 
szervezési társulások. Első lépésben, amíg még megvannak és döntés képesek, fel kell osztani 
a vagyont, melyek alapvetően irodai berendezések, felszerelések, bútorok. Ezeket az eddigi 
használat szerint osztanak fel, ami azt jelenti, hogy amely ingóságok egy rendező elv szerint 
odakerült egy intézményhez, azok ott is maradnak. Nagyatád részéről az Ady Endre 
Gimnázium és Szakközépiskola – a szakközépiskolai képzése miatt – vett részt ebben a 
társulásban.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Gyakorlatilag csak bútorokat kapott a nagyatádi Ady Endre Gimnázium. A nagyobb értéket 
képviselő dolgokat (laptop, fénymásoló), Marcali város kapta. Milyen elvek szerint került így 
elosztásra? 
 
Ormai István polgármester: 
Egyrészt azért, mert Marcali város volt a gesztor. Másrészt, mert az intézmények vezetői 
vettek részt azon pályázatok kimunkálásban, amelyeken elnyelt pénzből ezeket vásárolták. Az 
intézményüket nyilvánvalóan az Ady Endre Gimnázium igazgatója képviselte akkor, amikor 
összeállították a különböző beszerzéseket, a különböző pályázatokat. Nyilván az igazgatónő 
ilyen felszereléseket kért, és azért ezeket kapja. Ez teljesen az intézményvezető kompetenciája 
volt, hogy milyen eszközökre van szükség.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Ehhez kapcsolódva kérdezi, hogy minden pályázati pénzből lett vásárolva?  
Ami nem pályázati pénzből volt vásárolva és a Marcali Város Önkormányzata volt a gesztora 
például a 237 eFt-os jelenlegi értékű fénymásolónak, a 62 eFt projekttornak vagy a felsorolt 6 
vagy 8 laptopnak, akkor azt mondja, hogy igazságosan került elosztásra. Ha közös pénzből 
volt vásárolva, akkor arányosan kellene elosztani.  
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Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke: 
Látja, hogy tárgyi eszközökről van szó. Van-e olyan folyamatban lévő projekt, aminek esetleg 
anyagi vonzata van, és várható, hogy vitás lesz? Gondol arra, hogy projekten belüli 
pedagógus továbbképzés, aminek költségét – ha ezt most elfogadják – nem kell-e kifizetni.  
 
Ormai István polgármester: 
Nincs semmi folyamatban lévő program. Nem kellett hozzájárulni ehhez a dologhoz. Ezt a 
szakképzési társulás társulási tanácsa, illetve a társulási tanács által létrehozott szakmai vezető 
testület – melynek tagjai az intézmény igazgatói voltak – intézte ezeket a dolgokat.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Ki intézte ezt a vagyonmegosztást? Ebbe is az igazgatók lettek bevonva?  
 
Ormai István polgármester: 
Azt gondolta, érthetően mondta el a vagyonmegosztást, de még egyszer elmondja, hogy 
egyértelmű legyen.  
Ez egy kényszertársulás. Egy olyan szabályozás jelent meg, hogy valamennyi szakképzést 
folytató intézmény kizárólag csak társulási formában tevékenykedhet. Azért mondja ezt el, 
mert azt gondolja, nem mindenki ismeri ezt az előzményt.  
A Somogy megyében lévő szakképzést folytató intézmények döntő része megyei 
önkormányzati fenntartásban volt. A Somogy Megyei Önkormányzat létrehozta a somogyi 
TISZK-et, és minden intézményét bevitte. Az ebben résztvevő intézmények a Somogy 
Megyei Önkormányzat fenntartásában működtek, és iránya alatt tevékenykedtek. Ezen kívül 
mivel Barcson, Nagyatádon, Marcaliban és Kadarkúton is voltak olyan intézmények, amelyek 
szakképzési tevékenységet folytattak, nekik is társulásba kellett dolgozni. Ezért került 
létrehozásra a TISZK, mely a szakképzést folytató intézmények társulása. Nagyatád egy 
intézmény részével vett részt ebben a konstrukcióban, ami gyakorlatilag a legkisebb ebben a 
társulásban, ezért semmiképpen nem akartak és nem is lehettek volna gesztorok. Furcsán 
nézett volna ki, hogy Nagyatád, a tört intézményével gesztorál egy olyan társulást, amelynek 
a többi tagja mind gyermeklétszámban, mind gazdálkodásában, mind intézmény nagyságában 
összehasonlíthatatlanul nagyobbak. Kifejezetten nem akartak gesztorok lenni ebben a 
dologban, ami egyébként érdemben szóba sem jött, mert eleve ez volt az alapállás. Annak, 
hogy létrejött a TISZK, két célja volt. Az egyik, hogy majdan egy struktúra mentén a 
szakképzések irányait átalakítja és valami, az élethez közelebb álló struktúra alakul ki. A 
másik, hogy csak ilyen keretek között lehetett EU-s támogatásokat elnyerni. Tehát ezek az 
szakképző intézmények semmilyen más módon nem tudtak pályázni a különböző EU-s 
alapokra, csak társulási formában. Ez volt az a kényszerítő erő, ami alapvetően a törvényi 
szabályozáson kívül, bevitte a TISZK-be az intézményeket. A tevékenység úgy működött, 
hogy az önkormányzatok az alapítók, az önkormányzatok a társulási tanács tagjai, de nyilván 
valóan szakmai programot kellett megfogalmazni, pályázati lehetőségeket kellett kihasználni. 
Több – alapvetően szakmai jellegű – pályázaton nyert a TISZK, melyeket személyi jellegű 
juttatásként fizettek ki. Nagyon jelentős összegeket nyertek, és nagyon jelentős kifizetések 
voltak. Némelyik esetben havi több százezer Ft-os juttatást kaptak Nagyatádon is, pl. az iskola 
igazgatója havi több százezer Ft juttatást kapott, mert ebben a TISZK-ben valamilyen szakmai 
tevékenységet végzett. A kimutatásból látható, hogy egy kifejezetten irodai jellegű 
tevékenységre vonatkozó eszközrendszer, hiszen a laptop és az íróasztal kifejezetten nem a 
műhelyben folyó szakképzésre vonatkozó felszerelés. Tehát humán irányú támogatásokat 
tudtak elnyerni. Ha megnézik a négy önkormányzat, illetve a különböző résztvevő 
szervezetek esetében, jól elhatárolható, hogy mindenki irattartó szekrényt, irodai 
tárgyalószéket, íróasztalt, íves íróasztalt, nyitott polcos elemet stb. kapott, mert ezekre tudtak 
pályázni, mert irodai tevékenységet folytattak. Magyarul egyfajta szakmai papírmunkát 
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végeztek, melyhez íróasztalra volt szükség. Ezért van az, hogy a gesztornál szerepelnek ezek 
eszközök.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Nem értette meg eléggé, amit a polgármester úr mondott.  
Nyilvánvaló, hogy ezek a vagyontárgyak közös tulajdonát képezték ennek a szervezetnek. 
Négyfelé oszlik meg a vagyon, mely könyv szerinti értéken van feltüntetve. A négy, nem 
marcali résztvevő közül háromnak juttatott vagyon könyv szerinti értéke nulla Ft. A 
marcaliaknál maradt vagyon könyv szerinti értéke 509.347 Ft.  
Tulajdonképpen meg is kérdezhetné, hogy akkor továbbiakban azt a 8 laptopot, 2 projekttort 
és a fénymásolót ki fogja használni. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád 
Szakképzés - Szervezési Társulás vagyonának felosztásáról szóló előterjesztés határozati 
javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 8 
igen és 1 nem – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
71/2013. (III. 13. ) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Marcali, Barcs, Kadarkút, 
Nagyatád Szakképzés - Szervezési Társulás vagyonának felosztásáról szóló előterjesztést 
megtárgyalta, azt a mellékelt vagyonfelosztási megállapodás alapján jóváhagyja.  
 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2013. március 14. 
 
2.) Előterjesztés Marcali, Barcs, Kadarkút, Nagyatád Szakképzés - Szervezési Társulás 

megszüntető okiratának elfogadásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Nagyatád Város Önkormányzata 
adósságállományának részbeni állami átvállalásáról szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
72/2013. (III. 13. ) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Marcali, Barcs, Kadarkút, 
Nagyatád Szakképzés - Szervezési Társulás megszüntetéséről szóló előterjesztést 
megtárgyalta, azt a mellékelt megszüntető okirat alapján jóváhagyja.  
 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő: 2013. március 14. 
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3.) Előterjesztés a Nagyatádi Természet- és Állatvédő Egyesület részére terület 
használatba adásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Természet- és Állatvédő 
Egyesület részére terület használatba adásáról Szóló előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
73/2013. (III. 13. ) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Természet- és 

Állatvédő Egyesület részére az önkormányzat tulajdonában álló, nagyatádi 2532 
helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, Szabadság utca 17. szám alatti telephely 
dél-keleti részén lévő, 1.200 m2 nagyságú területre: 

- 2013. április 1. napjától, 
- az állatmenhely fennállásáig vagy a terület más irányú hasznosításáig, 
- az állatmenhely működésével kapcsolatos feladatok ellátására, 
- a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI törvény 11. § (13) bekezdése 

alapján ingyenesen a használat jogát biztosítja. 
 
2.  A Képviselő-testület 1. pontban meghatározott terület használatba adási feltételeit az 

alábbiakban határozza meg: 
- a Nagyatádi Természet- és Állatvédő Egyesület vállalja az állatmenhely 

folyamatos üzemeltetését, 
- az állatmenhelyen elhelyezésre kerülő bármely létesítmény terveit a Műszaki és 

Vagyongazdálkodási Irodával egyezteti, 
- a földhasználati szerződés megszűnése esetén vállalja az eredeti állapot 

helyreállítását. 
 
3.  A Képviselő-testület rögzíti, hogy Nagyatád Város Önkormányzata az állatmenhely 

kialakításával, használatával összefüggésben keletkezett balesetekért és az esetleges 
károkért semmilyen erkölcsi és anyagi felelősséget nem vállal, az teljes mértékben a 
Nagyatádi Természet- és Állatvédő Egyesületet terheli. 

 
4.  Nagyatád Város Önkormányzata az állatmenhely kialakítását, karbantartását 

lehetőségei szerint, a rendelkezésre álló eszközeivel segíti.  
 
5.  A Képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét a használati szerződés 

aláírására. 
 
Határidő: szerződés megkötésére 2013. április 1. 
Felelős: Ormai István polgármester 
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Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület soron kívüli ülését 818 

órakor bezárja. 
 

 
K.m.f. 

 
 
 
 

Ormai István  
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 
 
 
 

Simonovics Józsefné 
képviselő 

Melles Zoltán 
képviselő 

 
jegyzőkönyv hitelesítők 


